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L’executiu revisarà el marc legal 
energètic, així com la llei que re-
gula el funcionament de Forces 
Elèctriques d’Andorra (FEDA), 
per facilitar el desenvolupament 
de les energies renovables. La 
reforma legal permetrà intro-
duir l’energia fotovoltaica en un 
termini d’entre un i dos anys, 
segons les previsions de la para-
pública, que en aquest període 
de temps espera tenir enllestit 
un estudi de viabilitat d’energia 
eòlica. 

El director general de FEDA, 
Albert Moles, va apuntar ahir 
la voluntat de la parapública 
d’avançar cap al desenvolupa-
ment de nous projectes, sobretot 
en els camps de la producció 
pròpia d’electricitat i de les ener-
gies renovables. Amb aquest 
propòsit, a mitjan d’aquest any 
es va crear la direcció de desen-
volupament estratègic, que ha 
de promoure les noves línies 
d’actuació.

En aquest sentit, Moles va 
deixar clar ahir que “caldrà un 
canvi important a l’empresa, 
que ha d’anar acompanyat dels 
reglaments o de les lleis esca-
ients quant a l’energia solar i 
fotovoltaica o les xarxes de cale-
facció urbana, entre d’altres”. El 
dirigent de la parapública va re-
cordar que l’última modificació 
de la llei de FEDA data del 1993, 
i va assegurar que “si volem fer 
més producció i utilitzar fons re-
novables, aquesta llei no respon 
a totes les necessitats”. 

Així, el director general de 

FEDA va explicar que “s’han de 
regular els drets i els deures dels 
consumidors i adaptar-nos als 
països veïns”, i va apuntar que 
projectes com el de les xarxes de 
calefacció urbana que s’han ini-
ciat a Soldeu també requeriran 
una regulació específica. 

El director general de la para-
pública va destacar la intenció de 
l’executiu d’impulsar les energi-
es alternatives i de treballar con-
juntament amb l’elèctrica per 
tirar endavant el pla estratègic. 
“S’ha començat a parlar amb el 
Govern i espero tenir ràpida-
ment un full de ruta per veure 
quines lleis i quins reglaments 
s’han de modificar”, va expli-
car Moles en la compareixença 
d’ahir davant dels mitjans.  

EnErgia solar 
La reforma legal ha de permetre 
integrar l’energia solar als edifi-
cis i habitatges particulars, cosa 
que a hores d’ara no és possible, 
ja que FEDA té l’exclusivitat 
pel que fa al desenvolupament 
d’energies al país. Moles va 
constatar que “hi ha força zo-
nes que serien aptes” per acollir 
aquest tipus d’energia renova-
ble i va apuntar que “dependrà 
de les lleis, però el Govern en 
té ganes i jo crec que es podri-
en començar a fer coses en un o 
dos anys”, com ara la posada en 
marxa d’un projecte pilot. 

Així mateix, el director gene-
ral de la parapública va explicar: 
“En aquests moments el proble-
ma és el cost, però no perquè si-

gui car ara ho ha de ser demà. 
Crec que és un canvi que hem 
d’anar fent de mica en mica i 
que hem d’anar potenciant.” 

EnErgia Eòlica
Una altra de les energies reno-
vables en què treballa la nova 
direcció de desenvolupament 
estratègic és l’eòlica, encara que 
en aquest cas el procés es podria 
allargar més, donats els condici-
onants polítics. En aquest sentit, 
Moles va explicar que “en un any 
o una mica més podrem tenir al-
guna valoració concreta, però es-
tarem pendents de les qüestions 
mediambientals i cal veure qui-
na posició adopta Andorra”. 

El director general de FEDA 
va assegurar que “de possibili-
tats, a Andorra n’hi ha” i que “un 
dels problemes és l’altura, però 
“hem vist solucions tècniques”. 
No obstant, va matisar que “cal 
decidir la qüestió de l’impacte, i 
a més faria falta portar màqui-
nes molt grans i hi hauria una 
infraestructura per fer”.

Estalvi EnErgètic
A més de fer un seguiment dels 
mercats energètics dels països 
veïns i de desenvolupar un nou 
marc legal, una altra de les lí-
nies principals de la direcció 
de desenvolupament energètic 
consistirà en l’estalvi d’energia. 
Així, la parapública s’ha pro-
posat la promoció d’accions i 
reglaments per a la millora de 
l’aïllament tèrmic, l’eficiència 
dels equips o l’aprofitament so-
lar tèrmic i solar passiu, entre 
altres actuacions. 

El Govern reformarà el marc legal de 
FEDA per introduir energies renovables
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La parapública preveu que l’energia solar es pugui començar a desenvolupar en un o dos anys
tati masià

El director general de fEda, albert Moles, en la presentació dels objectius de la direcció de desenvolupament estratègic.

L’elèctrica assegura que 
cal canviar el marc legal 
si es vol modernitzar i 

augmentar la producció 

FEDA prepara un estudi 
de viabilitat per introduir 
l’energia eòlica que pot 
estar enllestit en un any

La nova direcció de 
desenvolupament 

estratègic vol prioritzar 
l’estalvi d’energia


